
Protokół Nr 50/2022

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego
Rady Miejskiej w %pólnie Krajeńskim w dniu 14 kwietnia 2022r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

1. Przewodniczący Rady Miej skiej - Franciszek Lesinski;
2. Radny - Antoni Dolny;
3. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej - Dariusz Krakowiak;
4. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;
5. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego - Anna Sotkiewicz - Tumanik;
6. Członek Zarządu Osiedla Nr 2 - Marian Papierowski.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Robert Sieg, który po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Informacja w zakresie funkcjoiiowania ujęć wody, oczyszczalni ścieków, urządzeń
przepompowni oraz składowiska odpadów;

3. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w 2022r.;
Opinia w sprawie wniosku o montaż luster drogowych;
Informacj a w zakresie realizacj i wniosków wysuniętych podczas poprzednich posiedzeń
Komisji;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

1.
2.

4.
5.

6.
7.

W/w porządek posiedzenia przy3e;to jednogłośnie.

Ad.2. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej przypomniał, że składowisko odpadów zostało
zrekultywowane i już nie funkcjonuje. Odnośnie wydziału wodociągów i kanalizacji
powiedział, że w ramach uchwalonej na 3 lata taryfy od miesiąca czerwca wzrośnie cena wody
o 3 grosze i zmaleje cena ścieków o 1 grosz. Dodał, że tą cenę ZGK będzie chciał utrzymać do
końca roku, tym bardziej, że udało się podpisać dobrą umowę na dostarczanie energii
elektrycznej. W nawiązaniu do inwestycji powiedział, że spółka będzie wykonywać wodociągi
i kanalizację w obrębie miasta i Piaseczna, tam gdzie powstają nowe działki budowlane, także
do wykonania jest modernizacji ujęcia wody w Kawlach. Pan Szwarc zapytał, czy będą robione
inwestycje wodociągowe w Iłowie. Prezes ZGK odpowiedział, że ta inwestycja jest po stronie
gminy, gdyby jednak te środki zostały przekazane na kapitał spółki, to ZGK wybuduje te
wodociągi. Odnośnie ścieków powiedział, że zostanie podwyższona cena za wywóz wozami
asenizacyjnymi, jest to związane z podwyżką cen paliwa. Pan Szwarc zapytał o wysokość
podwyżki. Prezes ZGK odpowiedział, że będzie to 2zł. Dodał, że dla zabezpieczenia w wodę
miasta w przypadkach awaryjnych wykonano studnię głębinową, woda jest na głębokości 60 i
90m. W zakresie wywozu odpadów powiedział, że jest on realizowany zgodnie z opracowanym
harmonogramem. Problemem są odpady zieloiie, których instalacje nie bardzo chcą odbierać,
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obecnie spółka wywozi te odpady aż za Grudziądz, składowanie tych odpadów kosztuje 250zł.
za tonę. Jest także problem z odpadami elektrycznymi jest tez problem z odpadami
selektywnymi, ale Bladowo odbiera tylko 50 - 60oA tych odpadów, resztę wywozi się do
Złotowa płacąc po 600zł. za tonę. W nawiązaniu do ciepłownictwa powiedział, że obecnie nie
planuje się budowy kotłowni gazowe3, bo gaz jest drogi i prawdopodobnie tak szybko nie
stanieje. Fomiedział, że 3ego zdaniem bardziej zasadnym, gdyby było dobre dofinansowanie,
byłaby budowa kotłowni biomasowej. Pan Sieg zapytał o stawkę jednostki ciepła dla
spółdzielni mieszkaniowej, bo mieszkańcy sugerują, że stawki dla wspólnot mieszkaniowych
są niższe. Prezes ZGK odpowiedział, że stawki ciepła dostarczanego przez spół% s4 równe dla
wszystkich podmiotów. Pan Dolny przekazał podziękowania Sołtysa Skarpy dla ZGK za prace
drogowe wykonane w Skarpie.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.3. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego przedstawiła Komisji projekt
uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia wykazu %pielisk na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w 2022r.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Ad.4. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przypomniał wniosek radnego
Juhnke w sprawie ustawienia luster drogowych na ulicy bł. ks. Jerzego Popiełuszki, przy
wyjeździe z bloków nr 5 i nr 10. Nadmienił, że każde ustawienie jakiegokolwiek znaku
drogowego, lustra drogowego czy innej sygnalizacji wymaga zmiany organizacji ruchu
drogowego. Dodał, że ustalił po okresie świątecznym przeprowadzenie wizji lokalnej w
sprawie możliwości ustawienie luster drogowych. Kierownik Referatu Gkr nadmienii że w
sprawie ustawienia luster drogowych wystąpił z wnioskiem również jeden z mieszkańców,
proponowana lokalizacja to ulice Orzeszkowa, Spacerowa i Słoneczna. Pan Sieg zaproponował,
aby w tej sprawie również przeprowadzić wizję lokalną. Komisja jednogłośnie przychyliła się
do w/w propozycji.

Kierownik Referatu Gkr nawiązał również do wniosku MLKS ,Krajna" w sprawie możliwości
wprowadzenia zakazu parkowania wzdłuż płotu przy przystani żeglarskiej na ulicy Jeziornej,
tak aby ułatwić wodowanie łódek. Zaznaczył, że do tej sprawy można powrócić przy
wyznaczaniu stref płatnego parkowania.

Ad.5. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa oraz Kierownik Referatu
Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego przedstawili iiiformację w zakresie realizacji wniosków
wysuniętych na poprzednich posiedzeniach Komisji.

- rozważyć wprowadzenie zmian do miejscowego planu przestrzennego zagospodarowania
polegających na zakazie lokalizacji na terenie miasta słupów infrastruktury napowietrznej
(światłowody) - Kierownik Referatu Irg poinformowała, że tworza,c plany nie można być w
sprzeczności z zapisami ustaw, ale w miarę możliwości taka sugestia będzie brana pod uwagę
przy tworzeniu nowych planów;
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- ponownie zwrócić się do Zarządu Drogowego o usunięcie zakrzaczeń na odcinku drogi
Piaseczno - Dziechowo - Kierownik Referatu Gkr poinformował, że Zarząd Drogowy został
ponownie powiadomiony o tym wniosku;

- poinformować o stopniu zaawansowania prac polegających na budowie miejsca integracji w
Dziechowie - Kierownik Referatu Irg poinformowała, że przeprowadzono postępowanie
przetargowe w tej sprawie, została złożona jedna oferta na kwotę 439.390zł. oferta przekracza
budżet tej inwestycji o 24tys.zł., prawdopodobnie jednak postępowanie zostanie rozstrzygnięte;

- poinformować, czy są prowadzone działania polegające na możliwości pozyskania środków
na budowę placu zabaw w Piasecznie po byłym PGR - Kierownik Referatu Irg poinformowała,
że w tej sprawie jest przygotowywana dokumentacja, jeszcze nie został ogłoszony przetarg w
Lokalnej Grupie Działania;

- poinformować, czy odbywa się odbiór folii z gospodarstw rolnych - Kierownik Referatu Gkr
poinformował, że w tej chwili trwa wyłanianie wykonawcy zadania, do wyboru SE! trzy firmy.
Przewidywane są dwie wersje, albo zostaną wskazane miejsca na terenie gminy, gdzie rolnicy
będą dowozili folię, albo takie miejsce powstanie na oczyszczalni ścieków, folia %dzie
odbierana od rolników, którzy zgłosili takie zapotrzebowanie;

- doprowadzić do odbioru azbestu składowanego na ulicy Przemysłowej Kierownik Referatu
Gkr poinformował, że przedsiębiorca, który składuje tam azbest został zobowiązany do
podpisania stosownych zgłoszeń;

- doprowadzić do zdjęcia bramy przy jeziorze - Kierownik Referatu Gkr poinformował, że
zamiarem jest zdemontowanie bramy. Pan Kąkol zapytał, czy nastąpi to jeszcze w tym roku.
Kierownik Referatu Gkr odpowiedział, iż ma nadzieję, że tak;

- wyciągnąć z jeziora (okolice mola) uszkodzoną balustradę oraz drewniana kłodę - Kierownik
Referatu Gkr poinformował, że kłoda została wyciągnięta, a o balustradzie właściciel został
powiadomiony, nie wie jednak czy ją wyciągnął;

- umiejscowić dwa kosze na śmieci, jeden naprzeciwko Cechu Rzemiosł Różnych, a drugi w
okolicy kostnicy przy trawnikach Kierownik Referatu Irg poinformowała, że w rejonach
inwestycji rewitalizacji było umiejscowionych dużo koszy, nie wie czy jest zasadne
umiej scowienie koszy właśnie w tych miej scach;

- dokonać przed sezonem przeg%du ławek na terenie miasta, rozważyc ustawienie przy ławkach
koszy na śmieci - Kierownik Referatu Gkr poinformował, że przegląd ławek został dokonany;

- nasadzić kwiaty przy Placu Wolności - Kierownik Referatu Gkr poinformował, że
dostarczone kwiaty zostaną nasadzone i pielęgnowane przez uczestników Uniwersytetu
Trzeciego Wieku;

- wymienić skrusza% pokrywę studzienki telekomunikacyjnej przy Świetlicy Terapeutycznej
Kierownik Referatu Gkr poinformował, że w tej sprawie, jak i w sprawie jeszcze dwóch innych
studzienek zwrócono się do Orange;

- przyspieszyć oznakowanie na tzw. Osiedlu Bergera - projektant ma w tej sprawie przedstawić
koncepcje organizacji ruchu drogowego;
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- nie palą się lampy punktowe oświetlające pomnik przy Pomniku Wdzięczności Ku Czci
Chrystusa Króla - Kierownik Referatu Gkr poinformował, że naprawę zlecono elektrykowi;

- dopilnować, aby Wody Polskie doprowadziły do prawidłowego odwodnienia prze?jścia z
mostku przy śluzie na plac zabaw przy Placu Przyjaźni - Kierownik Referatu Gkr
poinformował, że sprawa została zgłoszona do Wód Polskich, trwa oczekiwanie na realizację;

- wyregulować studzienki przy targowisku miejskim - Kierownik Referatu Gkr poinformował,
że sprawę zgłoszono do Zakładu Traiisportu i Usług;

- wyczyścić zasypane piaskiem studzienki przy ulicy Tartacznej (20m. od ulicy Kościuszki) -
Kierownik Referatu Gkr poinformował, że wniosek został zrealizowany.

Ad.6. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu marcu br.

Ad.7. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Tomas zapytał, kto był autorem ustawienia w Sikorzu znaku ograniczenia prędkości do
30km/h. Kierownik Referatu Gkr powiedział, że jest to droga wojewódzka. Komisja
postanowiła, że wystąpi z wnioskiem o wyjaśnienie tej sprawy;

- Pan Sieg zwrócił się, aby umiejscowić chociaż jedną lampę na ulicy Nałkowskiej, w tej
połowie w której lamp nie ma, w kierunku ulicy Moniuszki;

- Pan Papierowski zwrócił się , aby wyrównać iiawierzchnię wewnętrznego chodnika od strony
(środka Pomocy Społecznej w kierunku KRUS;

- Pan Dolny zwrócił się do Kierownika Referatu Irg, że na Komisji były zatwierdzone
inwestycje, a inwestycja budowy drogi na Włościbórek iiie została zgłoszona do Polskiego
Ładu. Zastanawia się, czy w ogóle ma sens, aby spotykała się Komisja Rolnictwa, bo to co jest
podane na tej Komisji nie jest realizowane, natomiast to co jest na Komisji Gospodarki
Komunalnej i Komisji Budżetu jest realizowane. Nadmienił, że jeśli jest inwestycja na terenie
miasta 50 na 50% to jest wszystko dobrze, Burmistrz zaciąga kredyt, a gdy na tereny wiejskie
jest dofinansowanie obecnie 98oA, czy 80% to są problemy, jego zdaniem jest to blokowanie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie.

h(
ł
ł
,'s

l
/
/

protokołował:

Tomasz Dix
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Przewodniczący Komisji
Robert Sieg
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